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Sosiaali- ja terveyslautakunta 07.10.2020 § 112

Valmistelija: sosiaalipalveluiden johtaja Eeva Purhonen,
eeva.purhonen@salo.fi, p. 044 778 3000

Kehitysvammahuollon suunnitelma on hyväksytty sosiaali- ja
terveyslautakunnassa 2.9.2020, kaupunginhallituksessa 14.9.2020 ja
kaupunginvaltuustossa 21.9.2020.

Asumispalveluiden osalta sosiaali- ja terveyslautakunta antoi evästyksenä
jatkovalmisteluun, että luovutaan Isohärjänmäen kiinteistöistä ja
kilpailutetaan 45 paikkainen yksikkö (15 paikkaa kehitysvammaisille ja 30
paikkaa ikäihmisille) vuokramallilla toteutettaviksi.

Kaupunginhallitus päätti, että kehittämisohjelmaan liittyvät konkreettiset
toimenpiteet on tuotava erikseen päätöksentekoon kaupunginhallitukseen
tai valtuustoon ennen toimenpiteisiin ryhtymistä. Talousarvioesityksessä
vuodelle 2021 on otettu huomioon kehitysvammahuollon toimenpiteet, joita
esitetään toteutettavaksi tulevan talousarviovuoden aikana.
Henkilöstöohjelmassa on yksi sairaanhoitajan ja yksi laitoshuoltajan
työsuhde. Perustelut tehtäviin löytyvät sekä kehittämisohjelmasta, että
henkilöstösuunnitelman perusteluista.

Asumispalveluissa hoiva-asumisen tarve lisääntyy ja osa nykyisistä
yksiköistä tarvitsisi rakenteellista uudistamista. Ratkaisuksi tilanteeseen
esitetään Isohärjänmäen yksiköistä luopumista ja uuden15 +5 paikkaisen
kehitysvammaisten hoiva-asumisyksikön hankintaa yhdessä
vanhuspalveluiden rakennushankkeen kanssa vuokramallilla. Koko yksikön
koko olisi siten vähintään 50 paikkaa (20 kehitysvammahuollolle ja 30
vanhuspalveluille).Tavoitteena on saada kaupunkiin toimija, joka rakentaa
tarvittavat yksiköt ja vuokraa ne kaupungille. Näin saadaan
kehitysvammahuollon paljon hoivaa tarvitseville asiakkaille yhteensä 10
uutta lisäpaikkaa sen lisäksi, että nykyisen Ylermin asukkaat siirtyvät
uuteen yksikköön. Yksikön suunnitteluun on varattu talousarvioon 50 000
suunnittelumääräraha. Isohärjänmäessä nyt sijaitseva tilapäishoitoyksikkö
Elmeri voisi muuttaa Ylermin tiloihin vuoden 2022 aikana. Vuoden 2021
aikana tulee valmistella hankinta, jolla  Artturin asukkaille saadaan
ostopalvelupaikat oman kaupungin alueelta.

Vt. sosiaali- ja terveyspalveluiden johtaja:



Sosiaali- ja terveyslautakunta päättää, että

1. kehitysvammahuolto luopuu Isohärjänmäen asumisyksiköistä,
2. valmistellaan ja toteutetaan osana vanhuspalveluiden

hoiva-asumishanketta kehitysvammaisten 20+30 paikkaisen
hoivayksikön rakennuttaminen vuokramallilla,

3. valmistellaan ja toteutetaan asumisyksikön ostopalveluhankinta siten,
että Saloon saadaan uusi asumisyksikkö, josta kaupunki ostaa
tarvitsemansa asumispalvelut autismin kirjon asiakkaille ja

4. henkilöstön osaamisen vahvistamisen ja asumisyksiköiden riittävän
hygieniatason turvaamiseksi perustetaan sairaanhoitajan ja
laitoshuoltajan työsuhteet.

Päätös:

Esittelijä muutti päätösesitystään seuraavasti:

Sosiaali- ja terveyslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja
edelleen kaupunginvaltuustolle, että

1. kehitysvammahuolto luopuu Isohärjänmäen asumisyksiköistä,
2. valmistellaan ja toteutetaan osana vanhuspalveluiden

hoiva-asumishanketta kehitysvammaisten 20+30 paikkaisen
hoivayksikön rakennuttaminen vuokramallilla,

3. valmistellaan ja toteutetaan asumisyksikön ostopalveluhankinta siten,
että Saloon saadaan uusi asumisyksikkö, josta kaupunki ostaa
tarvitsemansa asumispalvelut autismin kirjon asiakkaille ja

4.  henkilöstön osaamisen vahvistamisen ja asumisyksiköiden riittävän
hygieniatason turvaamiseksi perustetaan sairaanhoitajan ja
laitoshuoltajan työsuhteet.

Sosiaali- ja terveyslautakunta hyväksyi esittelijän muutetun
päätösehdotuksen yksimielisesti.

Kaupunginhallitus 24.11.2020 § 443

Valmistelija: hallintojohtaja Laura Ala-Hannula, laura.ala-hannula@salo.fi,
puh. 02 778 2020.

Kaupunginhallitus on käsitellessään asiaa kokouksessaan 14.9.2020 § 342
päättänyt, että ohjelmaan liittyvät konkreettiset toimenpiteet on tuotava
erikseen päätöksentekoon kaupunginhallitukseen tai valtuustoon ennen
toimenpiteisiin ryhtymistä.

Sosiaali- ja terveyslautakunnassa käsitellystä perustelutekstistä poiketen
vuotta 2021 koskevan talousarvioesityksen henkilöstöohjelmassa on
esitetty käsiteltävään asiaan liittyen vain yhtä laitoshuoltajan työsuhdetta.
Sairaanhoitajan työsuhde siirtyy käsiteltäväksi vuoden 2022 talousarvion
yhteydessä.

Vt. kaupunginjohtaja:



Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että:

1. kehitysvammahuolto luopuu Isohärjänmäen asumiyksiköistä,
2. valmistellaan ja toteutetaan osana vanhuspalveluiden
hoiva-asumishanketta kehitysvammaisten 20+30 paikkainen hoiva-yksikön
rakennuttaminen vuokramallilla,
3. valmistellaan ja toteutetaan asumisyksikön ostopalveluhankinta siten,
että Saloon saadaan uusi asumisyksikkö, josta kaupunki ostaa
tarvitsemansa asumispalvelut autismin kirjon asiakkaille ja
4. henkilöstön osaamisen vahvistamisen ja asumisyksiköiden riittävän
hygieniatason turvaamiseksi vuoden 2021 talousarviossa varaudutaan
laitoshuoltajan ja vuoden 2022 talousarviossa sairaanhoitajan vakituiseen
palvelussuhteeseen.

Päätös:

Puheenjohtaja ehdotti, että kohta
1. muutetaan kuulemaan:
"Kehitysvammahuolto luopuu Isohärjänmäen asumisyksiköstä
kun korvaava tila on olemassa."

Lisäksi kaupunginhallitus viittaa talousarviokäsittelyn lisäykseen:
Vanhuspalveluiden ja kehitysvammahuollon yhteisen palveluasumisen
rakennuksen koko tarkastellaan vielä uudelleen siten, että se voisi olla
suurempi nykyisestä suunnitelmasta. Tavoitteena voisi olla yhteensä 70 tai
jopa 80 paikkainen yksikkö kattamaan tulevaa palvelutarpeen kasvua.

Kaupunginhallitus hyväksyi muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti.

Juhani Nummentalo poistui klo 17.16.

Leena Ahonen-Ojala poistui klo 17.16.

Kaupunginhallitus 08.02.2021 § 67

 Valmistelija: sosiaalipalveluiden johtaja Eeva Purhonen,
eeva.purhonen@salo.fi, puh. 02 778 3000 ja kaupunginlakimies Jari
Niemelä, jari.niemela@salo.fi, puh. 02 778 2059

Koska on syntynyt epätietoisuutta kaupunginhallituksen päätöksen
24.11.2020 § 443 tulkinnasta, kaupunginhallituksen on tarpeellista käsitellä
asia uudelleen noudattaen soveltuvin osin hallintolain 50, 52 ja 53 §:n
asiavirheen korjaamista koskevia säännöksiä.

Kaupunginvaltuusto hyväksyi talousarviokäsittelyn yhteydessä 14.12.2020
§ 106 kaupunginhallituksen ehdotuksen mukaisen kirjauksen
(talousarvioon sivulla 101, otsikon Tulevaisuuden asumis- ja
palveluratkaisujen kehittäminen alla) "Vanhuspalveluiden ja
kehitysvammahuollon yhteisen palveluasumisen rakennuksen koko



tarkastellaan vielä uudelleen siten, että se voisi olla suurempi nykyisestä
suunnitelmasta. Tavoitteena voisi olla yhteensä 70 tai jopa 80 paikkainen
yksikkö kattamaan tulevaa palvelutarpeen kasvua."

Kehitysvammahuollon suunnitelman mukainen tarve olisi 15 + 5 paikkainen
hoiva-asumisyksikkö. Talousarviokirjaus tarkoittaisi sitä, että loppuosa
tavoitteena olevasta 70 - 80 paikkaisesta  yksiköstä kattaisi
vanhuspalveluiden tulevaa palvelutarpeen kasvua.

Vuoden 2021 talousarvion henkilöstösuunnitelman yhteydessä on käsitelty
kaupunginhallituksen 24.11.2020 § 443 ehdotuksen 4. kohdan mukaiset
palvelussuhteet.

Hallintosäännön 15 §:n mukaan organisointia ja johtamista koskeva
päätösvalta rajataan siten, että valtuusto päättää koulujen,
terveysasemien, ja vanhusten ympärivuorokautista hoitoa antavien
palveluyksiköiden perustamisesta ja lakkauttamisesta.
Kehitysvammahuollon palveluyksiköiden perustaminen ja lakkauttaminen
kuuluu sosiaali- ja terveyslautakunnan ratkaisuvaltaan. Kaupunginhallitus
on käsitellessään asiaa kokouksessaan 14.9.2020 § 342 päättänyt, että
ohjelmaan liittyvät konkreettiset toimenpiteet on tuotava erikseen
päätöksentekoon kaupunginhallitukseen tai valtuustoon ennen
toimenpiteisiin ryhtymistä. Edellä lausutun mukaisesti kaupunginhallituksen
päätöksen 24.11.2020 § 443 1. ja 3. kohta eivät kuulu valtuuton
päätettäväksi.

Kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää poistaa päätöksensä 24.11.2020 § 443 ja
päättää, että
1. kehitysvammahuolto luopuu Isohärjänmäen asumisyksiköstä
kun korvaava tila on olemassa; ja
2. valmistellaan ja toteutetaan asumisyksikön ostopalveluhankinta siten,
että Saloon saadaan uusi asumisyksikkö, josta kaupunki ostaa
tarvitsemansa asumispalvelut autismin kirjon asiakkaille.

Lisäksi kaupunginhallitus ehdottaa, että kaupunginvaltuusto

3. merkitsee edellä mainitut päätökset tiedoksi; ja
4. päättää, että valmistellaan ja toteutetaan kehitysvammaisten
hoivayksikkö osana vanhuspalveluiden tulevaa palvelutarpeen kasvua
kattamaan suunniteltua kokonaisuutta; tavoitteena voisi olla 70-80
paikkainen kokonaisuus, jossa kehitysvammahuollon tarve on 15+5
paikkainen yksikkö.

Päätös:

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Kaupunginvaltuusto 08.03.2021 § 24



Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto

1. merkitsee edellä mainitut päätökset tiedoksi; ja
2. päättää, että valmistellaan ja toteutetaan kehitysvammaisten
hoivayksikkö osana vanhuspalveluiden tulevaa palvelutarpeen kasvua
kattamaan suunniteltua kokonaisuutta; tavoitteena voisi olla 70-80
paikkainen kokonaisuus, jossa kehitysvammahuollon tarve on 15+5
paikkainen yksikkö.

Päätös:

Jaana Haapasalo teki seuraavan vastaesityksen: ”Kaupunginvaltuusto 1.
merkitsee kaupunginhallituksen pykälän 67 päätökset 1 ja 2 tiedoksi ja 2.
päättää, että valmistellaan ja toteutetaan erikseen vanhuspalvelujen
50-80-paikkainen yksikkö.”

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana oli tehty yksi vastaesitys,
joka raukesi kannattamattomana.

Kaupunginvaltuusto hyväksyi kaupunginhallituksen ehdotuksen.


